
What 'is risen' means, "Focus" 1 of 4 

Ce înseamnă "a înviat", "Focus" 1 din 4,  

Bună ziua tuturor, 

Primii creștini din Roma au fost îngropați în afara orașului, în catacombe. O 

catacombă este o cameră funerară subterană, conectată prin tuneluri, și 

există cel puțin 40 de catacombe în jurul Romei. Deși unii păgâni și adepți 

ai altor religii sunt îngropați acolo, marea majoritate sunt creștini. 

Estimările pe care le-am citit variază între 200.000 și 600.000 de oameni 

au fost îngropați în catacombe, iar astăzi puteți merge la câteva dintre ele 

și puteți face tururi. Oasele și craniile sunt stivuite în rafturi săpate în 

stâncă, iar de ambele ori când am fost sunt profund afectat, gândindu-mă 

la toți acei oameni aflați acum în rai și la ceea ce au trecut în viață. 

Printre aceste sute de mii de camere funerare și pasaje se află cea mai 

veche artă creștină. În același mod în care astăzi am putea scrie numele 

persoanei, data nașterii și a morții și un scurt gând pe o piatră funerară, ei 

decorau pereții mormintelor cu artă biblică. 

Scene cu Adam și Eva, cu Bunul Păstor și mai ales cu pâini și pești sunt 

frecvente. Adesea este ilustrat Domnul înviat mâncând pâine, pește și 

fagure de miere (Luca 24:42, Iisus a mâncat fagure de miere pentru a 

dovedi că a înviat). Marea majoritate a artei lor mortuare era axată pe 

înviere și pe Domnul înviat.  

În toată arta din toți kilometrii de tuneluri, în toate sutele de mii de 

morminte, există doar 3 cruci, iar acestea au fost datate aproape de 

sfârșitul utilizării catacombelor ca loc de înmormântare. Doar 3 cruci. 

Majoritatea celorlalte se concentrează asupra Domnului înviat.  

Gândiți-vă la cimitirele de astăzi. Câte sute de cruci pe pietrele funerare 

vedem. Cum sunt marcate mormintele creștine pe câmpul de luptă și cum 

au fost marcate de secole? Cu o cruce. De ce erau ei atât de concentrați 

pe înviere, iar noi suntem concentrați pe cruce? 



Prima cruce care nu are legătură cu înmormântarea este văzută pe ușa 

unei capele din Vatican în anul 500 d.Hr. - la aproape 500 de ani de la 

Cincizecimea din Fapte 2:4. Timp de 500 de ani, frații și surorile noastre s-

au concentrat asupra învierii. Ei erau orientați spre "viață", nu spre 

"moarte". 

 

Cum s-a schimbat accentul de la înviere la cruce?  

Creștinismul a fost legalizat în Imperiul Roman în anul 313, prin Edictul de 

la Milano, la puțin mai puțin de 300 de ani după Rusalii. A devenit religie de 

stat în anul 380.  

Se zvonește că mama împăratului Constantin, Elena, ar fi descoperit bucăți 

din cruce în timpul unor săpături în jurul orașului Ierusalim. Constantin a 

construit o biserică mare peste ceea ce a presupus că era mormântul lui 

Iisus, numită Martyrium. În acel septembrie, când au sărbătorit finalizarea 

clădirii numite biserică, a devenit cunoscută sub numele de sărbătoarea 

"Înălțării Crucii" și este încă o sărbătoare romano-catolică până în ziua de 

azi.  

Odată cu Înălțarea Crucii și sărbătoarea decretată de împărat, biserica din 

întregul Imperiu și-a mutat atenția de la Înviere la "Înălțarea Crucii" în 

schimb. De atunci, cultura creștină a rămas blocată la cruce. Biserica 

primară era concentrată pe înviere. Noi ne concentrăm pe cruce.  

De ce sărbătorim învierea doar un weekend pe an, când în primii 500 de 

ani acesta a fost adevărul care a guvernat viața lor spirituală și creșterea 

lor în Hristos?  

Sunteți concentrați pe cruce sau pe înviere? Una este o concentrare 

asupra sinelui, iar cealaltă o concentrare asupra puterii Sale. Ascultați 

cântece de la radioul creștin, selecțiile bisericii și propria listă de redare. 

Câte sunt despre cât de umili am fost, despre cum crucea ne-a salvat - și 

câte sunt acum despre puterea lui Dumnezeu care lucrează în noi și care 

ne schimbă viața și ne dă putere? Lăudați-L pe Dumnezeu pentru cruce, 

dar Isus nu a rămas mort. 



De ce ne concentrăm atât de mult asupra crucii?  

De ce ne oprim din punct de vedere spiritual creșterea noastră în Hristos la 

ora 15:00 în acea după-amiază de joi, când Isus a murit, în loc să trecem la 

duminică dimineața? Biserica primară nu s-a oprit la cruce. Ei trăiau în 

promisiunea și puterea învierii. 

Ei știau ce le-a scris Pavel efesenilor în 1: 18-20: "...și care este 

nemărginita măreție a puterii Sale (a Tatălui) față de noi, cei care credem, 

pe care a folosit-o când L-a înviat pe Isus din morți..." 

Aceasta ar trebui să fie atenția noastră, puterea învierii pe care Tatăl o 

direcționează în viețile noastre. Aceasta este puterea transformatoare; nu 

este puterea crucii, ci puterea învierii - conform Efeseni 1: 18-20. Haideți să 

ne reînnoim gândirea la ceea ce spune de fapt Scriptura, în loc să ne 

concentrăm pe "puterea crucii", să ne concentrăm pe puterea învierii 

direcționată către noi de Tatăl nostru și, prin urmare, la lucru în noi.  

Această concentrare pe "eu" lăuntric se datorează în parte culturii noastre 

bisericești care se concentrează doar pe cruce și ignoră învierea. Ce-ar fi 

dacă ne-am întoarce în gândirea noastră la viața creștină dinainte de anul 

500 d.Hr. Ce-ar fi dacă, deși am fi recunoscători pentru crucea care a plătit 

pentru păcatele noastre, nu ne-am opri aici? Ce-ar fi dacă ne-am concentra 

pe Domnul înviat și pe puterea învierii Sale? 

 

Este înviat sau a înviat? 

Termenul "A înviat" a fost folosit de îngerii de la mormânt pentru a-L 

descrie pe Iisus. De ce au folosit "a înviat" în loc să spună "a înviat"? Mt 

28,6; Mc 16,6; Lc 24,6. 

Expresia "a înviat" este la timpul aorist, ceea ce înseamnă că Isus a înviat, 

a înviat și va învia întotdeauna. Cu alte cuvinte, este o desăvârșire, o stare 

de a fi, nu doar un eveniment. Este o condiție de existență, nu doar ceva ce 

s-a întâmplat în zorii acelei duminici.  



Îngerii le spuneau femeilor care au venit să îmbălsămeze trupul lui Isus că 

El se află într-o nouă condiție de existență - o existență desăvârșită: Înviat 

din morți. Este o lucrare finalizată, o lucrare care nu are nevoie de 

îmbunătățiri și nici nu poate fi îmbunătățită vreodată. Ea va fi pentru 

totdeauna neschimbată; Isus se află pentru totdeauna într-o stare de 

înviere. 

 

De asemenea, este important de remarcat că textul grecesc este scris 

la aorist pasiv, ceea ce înseamnă că Isus nu și-a făcut propria înviere. 

El a fost înviat printr-o altă putere decât a Sa. 

Acest lucru este în acord cu Romani 6:4: "...Hristos a înviat din morți prin 

slava Tatălui..." Slava Tatălui a fost cea care L-a înviat pe Fiul Său din 

morți, iar această putere este atât de puternică, atât de puternică, atât de 

veșnică, încât Isus se află pentru totdeauna într-o stare de existență 

cunoscută sub numele de înviere, cunoscută sub numele de "a înviat".  

Puterea pe care Tatăl a folosit-o pentru a-L ridica pe Isus la starea de 

existență "a înviat" este aceeași putere în tine și în mine, astfel încât și noi 

suntem acum și pentru totdeauna "a înviat" - veșnici acum, în veșnicie 

acum, în familia lui Dumnezeu acum, în cer acum ca cetățeni. Un har 

uimitor! 

Cum a schimbat Învierea relația dintre Tatăl și Fiul este săptămâna 

viitoare... până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org 

www.kwowi.org 

trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

Is risen 2 of 4. Between Father and Son,  

"A înviat" 2 din 4. Între Tată și Fiu 



Bună ziua tuturor, 

Săptămâna trecută v-am împărtășit cum în primii 500 de ani de creștinism 

s-a pus accentul mai degrabă pe înviere decât pe cruce. Am vorbit despre 

sintagma "a înviat" și despre faptul că este o stare continuă de a fi, pentru 

totdeauna o condiție de existență.  

  

Fiul a fost dat pentru ca El să poată fi copilul născut  

"Căci ni s-a născut un copil, ni s-a dat un fiu, și guvernarea va fi pe umerii 

Lui..." Fiul dat, este Hristos, care a devenit copilul născut, Isus. Isaia 9: 6 

Dumnezeu a iubit atât de mult lumea, încât L-a dat pe singurul Său Fiu, 

Hristos. Hristos este titlul pentru Fiul dat, care a existat împreună cu Tatăl 

în glorie înainte de a exista universul.  

Isus este numele Său uman, dat de Gabriel Mariei, și înseamnă "mântuire". 

(Luca 1: 31) 

În tot Noul Testament, când vedeți cuvântul "Hristos", scriitorul subliniază 

dumnezeirea Domnului. Acesta subliniază faptul că El este Dumnezeu. 

Când vedeți numele Său 'Isus', scriitorul subliniază umanitatea Sa, Omul.  

Când 'Hristos' este menționat singur sau primul, ca în "Hristos Isus", 

înseamnă că accentul mai mare este pus pe dumnezeirea Sa. De exemplu, 

I Corinteni 2: 16 spune că avem mintea lui Hristos. NU mintea lui Isus, ci 

mintea lui Hristos este în spiritul nostru.  

Asta înseamnă că avem mintea lui Dumnezeu în orice situație, în orice 

tulburare, acolo unde putem obține înțelepciunea Sa nelimitată pentru a ne 

ajuta la vreme de nevoie. Dacă ar fi să fim corecți din punct de vedere 

teologic, Isus nu locuiește în inima noastră - ci Hristos.  

Atunci când folosim doar numele lui Isus sau mai întâi ca în "Isus Hristos", 

accentul este pus pe umanitatea Sa. Din acest motiv, Îl rugăm pe Tatăl 'în 

numele lui Isus'. Noi scoatem demonii, 'în numele lui Isus'. Le punem 

mâinile bolnavilor 'în numele lui Isus'. Isus este omul care este Dumnezeu, 



iar noi, ca oameni, avem autoritatea de a folosi NUMELE Lui - Isus. În 

calitate de oameni, folosind numele Omului. 

Poate părea că e o împărțire a firelor de păr să spui că Hristos trăiește 

în mine și nu Isus  

Dar diferența este profundă în ceea ce privește efectul ei asupra gândirii 

noastre. Atunci când creștinul obișnuit spune că L-a cerut pe Isus în inima 

sa, gândirea sa se limitează automat să se concentreze asupra omului 

Isus. Ei se opresc în subconștient la cruce.  

Când ne corectăm și spunem că Hristos trăiește în inimile noastre, atunci 

afirmăm că întreaga Persoană și Minte a Dumnezeului Tatălui, puterea 

învierii, locuiește în inimile noastre - Hristos Isus, Omul care, ca 

Dumnezeu, Își supraveghează trupul prin Duhul Sfânt, făcându-ne mai mult 

decât egali în fața oricărei situații pe care viața ne-o poate arunca.   

Hristos, Fiul lui Dumnezeu, nu cunoscuse personal viața 

pământească până când a devenit om. 

"Căci nu este posibil ca sângele taurilor și al țapilor să înlăture păcatul 

(omenesc). Când a venit în lume, El a spus acest lucru: 'Un trup Mi-ai 

pregătit, căci în sângele taurilor și al țapilor nu ai avut plăcere'". Evrei 10:4-

6 

"El a luat asupra Sa un chip de rob și S-a făcut asemenea omului. Și, după 

ce S-a deșertat pe Sine Însuși, S-a găsit modelat ca un om și S-a smerit 

până la moarte, până la moartea de cruce..." Filipeni 2: 6-8 

Tatăl este un Duh pe tărâmul Duhului, așa că El nu a cunoscut niciodată 

foamea, somnul, nevoia de a folosi toaleta sau ispita. Iacov 1:13 spune că 

El nu este ispitit de rău. Cineva trebuie să aibă un trup uman pentru a fi 

ispitit, iar Tatăl nu are. El este un Duh cu un trup de Duh. Dar Isus Hristos a 

experimentat toate limitările ființei umane, deoarece El a devenit om. 

 

Ziua Învierii: Ziua în care totul s-a schimbat între Tatăl și Fiul.  



Când Isus a fost înviat din morți, a însemnat că El va fi pentru totdeauna 

Fiul care a gustat moartea și a învins-o. Fiul care părăsise cerul pur și 

nepătat, a fost înviat din morți ca om, existând pentru totdeauna în Viața "a 

înviat".  

Ca urmare, Tatăl I-a dat, pe bună dreptate, un nume mai presus de orice 

nume. I-a dat pe bună dreptate Împărăția pentru a domni în viața 

oamenilor. În mod corect L-a făcut să fie înălțat, onorat, venerat și adorat 

mai presus de toate ființele create. Filipeni 2: 5-11 

"Dumnezeu (Tatăl) și-a împlinit cuvântul pe care ni l-a dat prin faptul că L-a 

înviat pe Isus, așa cum spune în al doilea Psalm: Tu ești Fiul Meu, astăzi 

Te-am născut." Faptele Apostolilor 13: 33 

 

Tatăl consideră învierea lui Iisus ca fiind ziua în care L-a născut.  

Lăsați asta să se înțeleagă. De ce s-ar fi schimbat lucrurile atât de mult 

între ei încât Tatăl să considere ziua învierii ca fiind ziua în care L-a 

născut? 

Pentru că El a părăsit cerul ca ființă duhovnicească și s-a întors ca Om. S-

a întors în trupul omenesc în care "S-a găsit", deși transformat prin puterea 

învierii. Există chiar acum în ceruri, cu Tatăl, un om în trup uman. Fiul lui 

Dumnezeu va exista veșnic în starea de 'a înviat', ca om care a murit și 

apoi a învins moartea.   

Timp de veacuri, Hristos a existat cu Tatăl în tărâmul Duhului. Apoi a 

devenit om. Când a murit, a fost ceva ce nici El și nici Tatăl nu mai 

experimentaseră vreodată. Iar când a fost înviat, nu trebuia să fie restaurat 

așa cum fusese înainte de crearea universului fizic. Lucrurile dintre ei nu 

aveau să mai fie niciodată "normale", așa cum au fost împreună în glorie 

înainte de crearea universului.  

El a fost înviat ca om, acum cu un trup făcut din material ceresc, tot om, tot 

Dumnezeu. A murit ca Om pentru a pune în aplicare ultima Sa voință și 

testamentul, apoi Tatăl L-a înviat din morți pentru ca El să poată fi 



Executorul propriei Sale Moșteniri și moșteniri - trupul lui Hristos, căruia 

Tatăl i-a dat Împărăția.  

 

Relația dintre Tatăl și Fiul nu ar putea niciodată să se întoarcă la ceea 

ce a fost înainte ca El să părăsească cerul pentru a deveni unul dintre 

noi.  

Puterea învierii este cea care a schimbat totul. Totul. Efectele ei se vor 

resimți în veacurile viitoare, pentru că asta ni se promite în Efeseni 2: 7 - 

"...în veacurile viitoare, Tatăl va continua să ne arate bogăția bunătății Sale 

care este față de noi în Hristos Isus."  

Săptămâna viitoare, de ce, după înviere, Isus nu mai este numit niciodată 

singurul fiu al lui Dumnezeu.... până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org  

trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

is risen  3 of 4, no longer the only Son,  

"a înviat", 3 din 4, nu mai este singurul Fiu,  

 

Bună ziua tuturor, 

Săptămâna trecută am încheiat cu modul în care Învierea a schimbat 

pentru totdeauna relația dintre Tatăl și Fiul. "Astăzi te-am născut", a spus 

Tatăl.  

Citatul este din Faptele Apostolilor 13:33, unde Pavel afirmă un vers din 

Psalmul 2: "Tu ești fiul meu, astăzi te-am născut". Dar întregul Psalm 2 ne 

oferă o imagine mai amplă. Primele 4 versete pregătesc terenul: 

 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


v1-4: "De ce se înfurie neamurile și oamenii pun la cale lucruri în 

zadar? Conducătorii se sfătuiesc și uneltesc împotriva Domnului (Tatălui) 

și a unsului Său (Hristos), zicând: "Să le scoatem cătușele și să le tăiem 

corzile de la noi!". Cel care stă în ceruri (Tatăl) râde de ei. Își bate joc de 

ei". 

Apoi v5-12 trec la Tatăl vorbind cu Fiul Său și Fiul vorbind cu Tatăl:  

 

v5: "Atunci El le va vorbi în mânia Sa și îi va îngrozi în furia Sa, zicând: 

'Cât despre Mine, Eu Mi-am așezat Împăratul Meu pe muntele Meu cel 

sfânt, în Sion (Ierusalim). Eu voi proclama ordinea Domnului (Tatălui).  

" El (Tatăl) mi-a zis (lui Isus): "Tu ești Fiul Meu. În această zi te-am născut. 

Cere-Mi și Eu îți voi da ca moștenire națiunile lumii, ca moștenire a ta, ca 

stăpânire a ta, marginile pământului. Le vei zdrobi cu un toiag de fier și le 

vei sfărâma ca pe un vas de lut. Fiți deci înțelepți, împărați ai pământului, 

fiți instruiți, judecători. Slujiți Domnului (Isus) cu frică, cu bucurie și cu 

cutremur. Sărutați-L pe Fiul (obiceiul de a vă pleca la picioare) ca nu 

cumva să se mânie pe voi, căci mânia Lui se poate aprinde repede. Cât de 

binecuvântați sunt toți cei care își pun încrederea în El!". 

Când citești Psalmul 2 realizând că este vorba de Tatăl care vorbește cu 

Fiul Său, ne pune în perspectivă propriile noastre vieți. "Astăzi v-am 

născut" este ziua învierii și a fost începutul primirii de către Domnul Isus a 

națiunilor de pe pământ ca moștenire a Sa și posesiune a Sa, care este 

planeta. Un plan uimitor, un har uimitor. 

 

Moștenirea și punerea în posesie 

Aceste două părți pe care Isus le-a primit de la Tatăl sunt importante pentru 

propria noastră poveste. Noi primim moștenirea, care este spirituală. Apoi, 

noi, cei blânzi, vom moșteni pământul, posesiunea care este în natură.  

Când ne-am născut din nou, ne-am născut în Împărăție. De fapt, într-un 

proces unic, Efeseni 1 ne spune că Tatăl L-a folosit pe Isus pentru a putea 



să ne adopte în mod legal. Apoi, odată ce am acceptat această adopție, 

am fost și noi apoi născuți în familie. Avem ce e mai bun din ambele lumi. 

Adoptați în mod legal și apoi născuți în familia Tatălui. Un har uimitor.  

Când ne naștem din nou, începem să învățăm despre moștenirea noastră, 

care este un proces care durează toată viața. "În care am obținut o 

moștenire". "Mulțumind Tatălui care ne-a făcut capabili să fim părtași la 

moștenirea sfinților luminii". Efeseni 1: 11, Coloseni 1:12.  

Ne înnoim mintea, conform Romani 12: 1-3, cuvântul grecesc fiind 

"metamorfoză" pentru a descrie transformarea gândurilor noastre pentru a 

gândi așa cum gândește Dumnezeu despre fiecare aspect al nostru și al 

vieții. Uneori părem să fim mai mult omidă decât fluture, dar reînnoirea 

minții pentru a învăța despre moștenirea noastră este un proces care 

durează toată viața.  

Atunci când Tatăl i-a dat pe oamenii de pe pământ lui Isus ca moștenire a 

Sa, aceasta ne include pe tine și pe mine. Uimitor. Isus te-a moștenit pe 

tine și tu, la rândul tău, L-ai moștenit pe El. 

 

"Și pământul ca pe o proprietate a ta" 

Pe măsură ce învățăm despre moștenirea noastră, începem să luăm în 

posesie partea noastră de lume. Blând înseamnă învățabil și umil. Învățăm, 

creștem, începem să luăm înapoi ceea ce diavolul a furat. În loc de 

blesteme asupra familiei noastre, începem să insistăm ca binecuvântarea 

să fie asupra familiei noastre. Începem să luăm decizii bune. Începem să 

gândim cu logică mai degrabă decât cu emoții, pe baza revelației 

adevărului de la Tatăl.  

Începem să intrăm în posesia pământului nostru, a părții noastre de lume. 

Asta este ceea ce face Isus, o persoană la un moment dat născută în 

Împărăție. Noi nu facem decât să facem ceea ce face Domnul, pentru că 

împărăția Lui se întinde pentru a ne include pe noi, viețile noastre și pe cei 

pe care îi iubim și de care ne pasă. Moștenire și posesiune. Este ceea ce 

Tatăl i-a dat lui Isus în ziua învierii și să fie extindere, pentru tine și pentru 



mine. Nu putem fi separați de El și de efectele acelei zile de înviere, căci 

suntem una cu El; El este în noi și noi în El.  

Iată de ce "a înviat" este atât de important. Este o stare de a fi. O condiție 

eternă de existență pentru Isus și pentru tine și pentru mine. un har uimitor. 

 

După ziua învierii, Isus nu mai este numit niciodată singurul Fiu al lui 

Dumnezeu 

Deoarece Faptele Apostolilor 13:33 și Psalmul 2 ne arată că ziua învierii a 

început ziua în care Isus și-a primit moștenirea de la oamenii de pe pământ 

(evrei și neevrei deopotrivă) și a luat în stăpânire pământul, El este numit 

"cel dintâi născut din morți" începând din acea zi.  

 

Ioan 3:16 ne spune că atunci când a plecat din ceruri era "singurul Său Fiu 

născut", dar când a fost înviat a fost ca primul născut între mulți frați.  

"Pe cei pe care îi știa dinainte (că-L vor primi pe Fiul Său), El a hotărât ca 

aceștia să fie conformați cu chipul Fiului Său, pentru ca El să fie cel dintâi 

născut între mulți frați." Romani 8: 29 

"Și El este capul trupului, Cel care este începutul, Cel întâi născut din morți, 

pentru ca în toate lucrurile să aibă întâietatea." Coloseni 1: 18 

"Dar voi ați venit la adunarea generală și la Biserica Celui Întâi-Născut, a 

celor scriși în ceruri, la Dumnezeu (Tatăl), judecătorul tuturor, și la duhurile 

oamenilor drepți făcuți desăvârșiți (compleți în ceruri)." Evrei 12: 22-23 

"Și de la Isus Hristos, întâiul născut dintre cei morți și Prințul împăraților 

pământului..." Apocalipsa 1: 5 

 

El este cel dintâi născut din morți, tu ce număr ești?  

Tu și cu mine suntem incluși printre cei care îl urmează pe cel întâi născut 

din morți. Există momente în care ne simțim mai mult ca o omidă decât ca 



un fluture, dar acele zile nu schimbă faptul că am fost născuți din morți. 

Într-o zi, vom primi trupuri glorificate ca Isus - făcute din material ceresc. 

Dar, deocamdată, învățăm să umblăm în ceea ce El a primit - o moștenire 

și o posesiune. El "a înviat" și noi suntem în El... uimitor. 

Vom încheia săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

 

John Fenn, is risen 4 of 4  Word made flesh, Weekly 

Thoughts 4 22 23 

John Fenn, "a înviat" 4 din 4 - Cuvântul făcut trup, Gânduri 

săptămânale 4/22/23 

 

Bună ziua tuturor, 

Vă amintiți momentul din copilărie în care v-ați dat seama că și părinții 

voștri au fost cândva copii? Nu v-ați gândit niciodată că ei au avut o viață 

înaintea voastră până în acel moment. Gândurile tale despre existența lor 

au început odată cu tine, fără să-ți dai seama până în acel moment că au 

avut o viață înainte de apariția ta.  

 

Așa se gândesc mulți la Domnul Isus 

Ei Îi cunosc viața doar din evanghelii. Dar Hristos a trăit înainte de a deveni 

un copil în Betleem și a fost implicat intim în viețile bărbaților și femeilor de-

a lungul secolelor. Este un lucru care deschide ochii și este minunat să ne 

gândim la viața lui Hristos înainte de a fi conceput în pântecele Mariei ca 

Iisus. 

Înainte de Betleem 

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


Geneza 1:26: "Dumnezeu a zis: Să facem om după chipul nostru, după 

asemănarea noastră..." Cuvântul ebraic pentru "Dumnezeu" este Elohim. 

'El' înseamnă Dumnezeu, iar 'im' înseamnă plural. Literal: "Zeii au zis: Să 

facem om după chipul nostru, după asemănarea noastră".  

Aceasta este prima perspectivă asupra Tatălui, Fiului și Sfântului Duh. 

Geneza 2 se deschide cu un rezumat al creației, apoi trece la detalii în v7: 

"Și Domnul Dumnezeu l-a format pe om din țărâna pământului...". 

Îl vedem pe "Domnul Dumnezeu" ieșind din Elohim pentru a-l crea efectiv 

pe om și așezându-l în Grădina Edenului. Nu este vorba de Elohim, ci de 

Domnul Dumnezeu - Iehova Elohim - care a ieșit dintre Elohim pentru a se 

arăta ca Domnul Dumnezeu, sau în ebraică: Yahweh Elohim. 

(Iehova/Yahweh este latină/ebraică). 

 

Versiunea King James traduce acest lucru prin "Domnul Dumnezeu" 

(Jehovah Elohim).  

Acest "Domnul Dumnezeu" (Jehovah Elohim) este cel care a ieșit din 

Elohim care a format corpul omului, suflând în el și făcând ca moleculele să 

se schimbe din lut și praf în carne și sânge.  

Geneza 2 până la 4 este foarte specifică, spunându-ne că același Domn 

Dumnezeu (Iehova Elohim) a făcut ca animalele să treacă pe lângă Adam 

pentru a vedea cum le va numi. Care a făcut să cadă peste Adam un somn 

de nivel chirurgical pentru ca El să poată lua din trupul său pentru a o 

forma pe Eva. 

Acest Iehova Elohim (Domnul Dumnezeu) a fost cel care a umblat și a 

vorbit cu Adam și Eva în grădină, confruntându-i după ce au păcătuit. Ni se 

spune în Geneza 3: 21 că Domnul Dumnezeu/Jehova Elohim a fost cel 

care a făcut haine din piei ca primul sacrificiu animal pentru a acoperi 

păcatul, care au devenit hainele lor.  



Acest Iehova Elohim a fost cel care l-a confruntat pe Cain atunci când i-a 

venit în minte gândul de a-și ucide fratele și cel care s-a ocupat de el după 

ce a refuzat eforturile lui Iehova Elohim de a-l opri după crimă.  

Același Iehova Elohim le-a apărut lui Avraam, Isaac și Iacov. 

Secole mai târziu, același Iehova Elohim îi apare lui Moise la rugul aprins, 

în Exodul 3: 14, identificându-se ca fiind "EU SUNT", cel care este mereu 

prezent. În v. 15, când Moise îl întreabă de numele Său, El îi spune că este 

"Domnul Dumnezeu" (Iehova Elohim). 

 

 

Domnul Dumnezeu, EU SUNT, în carne și oase  

În Ioan 8, 58, Isus le-a răspuns liderilor religioși atunci când a pretins că l-a 

cunoscut pe Avraam: "Adevărat, adevărat vă spun. Înainte ca Avraam să fi 

fost: EU SUNT."  

În acel moment, acei lideri au pus totul cap la cap - acest om care stătea în 

fața lor pretindea că este Cel din Grădina Edenului, Cel care s-a arătat lui 

Avraam, Isaac și Iacov, Cel care s-a arătat lui Moise - și, în loc să se 

pocăiască în genunchi, au luat pietre pentru a-L ucide. Hristos a avut o 

viață în istoria antică, chiar în preistorie, înainte de a deveni pruncul Iisus. 

În fața lor se afla Iehova Elohim în carne și oase. 

 

Samuel a schimbat totul 

Samuel este primul dintre profeții regilor din Israel. Israel a luat ființă ca 

națiune care a ieșit din mare la ieșirea din Egipt. Când Moise și mai târziu 

Iosua au murit, au petrecut aproximativ 300 de ani fiind conduși de diverși 

judecători - fără rege, fără corp legislativ, doar judecători. Îi cunoașteți pe 

unii dintre ei: Ghedeon, Debora, Samson și ultimul: Samuel.  

Când Samuel era un băiat, Domnul Dumnezeu i s-a arătat. Neînțelegând 

că era Domnul care îl chema, băiatului a trebuit să i se spună de către Eli, 



Marele Preot, cine era. I Samuel 3:10 spune: "Și Domnul (Iehova) a venit și 

a stat în picioare, așa cum o făcuse și în precedentele dăți, și l-a chemat..."  

Capitolul se încheie în v21 cu această afirmație, care a schimbat modul în 

care Domnul avea să fie cunoscut pentru tot restul Vechiului Testament: 

"Domnul S-a arătat din nou lui Samuel la Silo și Domnul (Iehova) S-a 

arătat lui Samuel (ca) Cuvântul Domnului." 

Din acest moment, EU SUNT, Iehova Elohim, avea să fie revelat ca fiind 

Cuvântul Domnului sau, Cuvântul lui Dumnezeu. Când îi citiți pe profeții 

din Vechiul Testament, ale căror lucrări se întind pe parcursul secolelor, 

veți descoperi în majoritatea lor că "Cuvântul Domnului" pe care l-au primit, 

a venit printr-o vizită a Domnului - Hristos - EU SUNT, Iehova Elohim.  

 

Ieremia 1: 2: "Cuvântul Domnului a venit la mine..." și l-a chemat să fie 

profet. El s-a opus, spunând că nu este decât un copil (cuvântul ebraic 

folosit pentru "copil" indică un adolescent de aproximativ 13 ani). Apoi 

Ieremia spune în v9: "Atunci El a întins mâna și mi-a atins buzele...". 

Vedem aici doar un exemplu de Cuvânt al Domnului care vine sub forma 

unei viziuni - vizită a lui Hristos, la acest profet din VT. (Serialul meu, "EU 

SUNT; cine este Isus și de unde a venit El" intră în mai multe detalii despre 

aparițiile lui Hristos în VT). 

 

De la Isaia și Ezechiel, la Ieremia și Osea  

ei au văzut Cuvântul Domnului, ghidând Israelul și omenirea de-a lungul 

secolelor. David L-a cunoscut. În Psalmul 110:1, el scrie: "Domnul (Tatăl) a 

zis Domnului meu (Hristos): "Stai jos până ce voi face din vrăjmașii tăi 

scăunelul picioarelor tale"." 

Petru ne spune că David a văzut învierea lui Isus prin Duhul Sfânt, conform 

Fapte 2: 25-31: "...el (David), văzând aceasta mai înainte, a vorbit despre 

învierea lui Hristos..."  



După secole și secole în care Domnul Dumnezeu S-a revelat ca Cuvântul 

Domnului omenirii, de la Adam la David și până la profeții VT, apostolul 

Ioan își deschide Evanghelia cu aceste cuvinte care inspiră uimire: "La 

început era Cuvântul. Și Cuvântul era cu Dumnezeu și era Dumnezeu... Și 

Cuvântul s-a făcut trup și a locuit printre noi". 

 

Ce lucru uimitor  

Acest Cuvânt al Domnului, acest Iehova Elohim care a sculptat trupul lui 

Adam și a suflat în el (Duhul Sfânt era suflarea lui Dumnezeu), Cel care s-a 

arătat lui Avraam și lui Moise, lui Isaia și lui Ieremia - a devenit permanent, 

o ființă umană!  

Relația dintre Tatăl și Fiul s-a schimbat atunci când Cuvântul Tatălui a luat 

trup, dar și mai mult atunci când acest Cuvânt al Tatălui a suferit moartea. 

Și încă o dată la învierea Sa. Cuvântul Tatălui, acum o ființă umană înviată 

din moarte - Omul care este Dumnezeu - trăind pentru totdeauna în starea 

de "a înviat".  

Acesta este Hristos în tine - Cel care i-a vorbit lui Moise, care s-a arătat lui 

Avraam și profeților - Hristos în tine. Acum, nu se termină aici orice 

argument împotriva faptului că ești slab? Nu pune capăt oricărui argument 

dacă 'simți' că ți-ai pierdut mântuirea (deși ești credincios) pentru că ai 

făcut asta sau cealaltă? Cunoașterea lui nu pune capăt tuturor problemelor 

legate de imaginea de sine? Nu pune capăt tuturor formulelor prin care să 

te apropii de Dumnezeu? Nu e de mirare că ni se spune 'vino cu 

îndrăzneală la tron ca să primești îndurare și har! Nu este nevoie de nicio 

formulă - veniți direct la Tatăl! 

Nu putem câștiga această iubire, nu o putem îmbunătăți. Așa cum spune 

Romani 8:32, Tatăl care L-a folosit pe Fiul Său pentru a crea toate lucrurile, 

apoi ne-a dat pe noi pe Fiul Său. După ce ne-a dat pe Fiul Său, noi am 

primit, prin urmare, toate lucrurile! 

Hristos în tine - har uimitor, tu și cu mine trăim veșnic în puterea Celui 

înviat. "Pentru ca să cunoașteți speranța invitației care v-a fost făcută, să 



cunoașteți măreția nespus de mare a puterii Sale (a Tatălui), pe care a 

folosit-o pentru a-L învia pe Isus din morți, putere care acum lucrează în 

voi..." Efeseni 1: 17-23. Punct, paragraf, punct, punct și de la capăt. Un har 

uimitor.  

 

Un nou subiect săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn. 

www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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